
effect // januari  2011 -  1110 -  effect // januari 2012

daadkracht beloond 
door beleggers

Hij is de eerste topman die niet uit unilevers 
eigen kweek kwam. Sinds begin 2009 zet 
Paul Polman de lijnen uit bij het 
Brits-nederlandse concern. 
Beleggers kozen hem onlangs 
tot topman van het jaar.  

olman, kwam in 2008 
over van nestlé, waar hij 

fnancieel bestuurder was 
en werkte daarvoor lange tijd bij 

Procter & Gamble.
Vanaf het begin besteedde hij 

veel aandacht aan waardecreatie en 
duurzaamheid. in dit verband he-
kelde hij onder meer de koppeling 
van beloningen aan successen op de 
korte termijn. Dit soort zaken levert 
volgens Polman een onwenselijke 
stimulans op voor het nemen van ri-
sico’s en leidt af van het creëren van 
waarde op de lange termijn.

Beleggers hebben niet ge-
wacht op die lange termijn. in de 
traditionele topman-van-het-jaar-
verkiezing die de VEB organiseert, 
troefde hij onlangs onder meer 
Shell-topman Voser en aSML-boeg-
beeld Meurice af. 

dit is een publieksprijs, beleggers 
waarderen u blijkbaar. Wat bete-
kent dit voor u? 
“Een eer voor unilever maar mis-
schien ook een erkenning van onze 
strategie die gericht is op de lange 

termijn. Eén van onze doelen is om 
de groei van ons bedrijf direct te kop-
pelen aan de verbetering van de sa-
menleving. 

als we ons blijven richten op 
consumenten en samenleving en 
innovaties brengen via merken die 
waarde toevoegen, zullen beleggers 
dit blijven terugzien als rendement 
op lange termijn. Het doet ons deugd 
dat de beleggers onze visie en aan-
pak waarderen.”

in welk opzicht doet unilever het op 
dit moment beter dan bijvoorbeeld 
procter & gamble en nestlé, uw 
oude werkgevers? 
“ik laat het aan jullie en anderen om 
vergelijkingen te trekken tussen de 
verschillende bedrijven. De sterkere 
innovaties en hogere omzet in de 
ontwikkelingslanden helpen ons. Het 
mag duidelijk zijn dat we niet langer 
hoeven aan te klampen bij de con-
currentie maar in staat zijn zelf af-
stand te nemen.

Ondanks de competitieve om-
geving zijn er nog vele mogelijkhe-
den om onze omzet te laten groeien. 
in het bijzonder in de opkomende 
markten waar wij op termijn 75 pro-
cent van onze groei en omzet van-
daan gaan halen.”

Wat mogen beleggers in 2012 van 
unilever verwachten? 
“2012 zal een moeilijk jaar worden 
voor de wereldeconomie. unilever 
zal verder werken aan haar transfor-
matie, met daarin focus op efciënte 
uitvoering van onze strategie en de 
ontwikkeling van een presentatiecul-
tuur. 

Onze prioriteiten voor de lange 
termijn blijven: winstgevende volu-
megroei realiseren die beter is dan 
onze markten, stabiele en duurzame 
verbetering van de onderliggende 
brutowinstmarge en een sterke kas-
stroom.”

       Paul Polman is niet het 

type leider dat op de 

winkel past.  Hij wil Uni-

lever laten groeien, het 

liefst harder dan de rest.

       Intussen pleit hij voor 

een nieuwe vorm van ka-

pitalisme. Een duurzame 

vorm waarin meer ruimte 

is voor rechtvaardigheid. 

       samen met de topman-

nen van shell, dsM, 

akzonobel en Philips 

schreef hij onlangs een 

open brief.  Het kwintet 

riep Europese regerings-

leiders op tot daadkracht 

in de eurocrisis.

doortastende IdealIst

Onlangs werd in rotterdam de Ma-
rathonweg bij het Feyenoordstadion 
omgedoopt in de Coen Moulijnweg.  
als je echt iets hebt betekend voor je 
stad dan wordt er een straat naar je 
vernoemd. En alleen de allergroots-
ten is het gegeven dat er niet op een 
nieuwbouwwijk wordt gewacht.  

aegon kreeg het in Den Haag 
voor elkaar dat het plein voor haar 
hoofdkantoor, het toen ook nogal 
troosteloze Mariahoeveplein, werd 
omgedoopt in aegonplein. Het enige 
dat de verzekeraar daarvoor moest 

doen was de opknapbeurt betalen. 
Dat kostte destijds vier miljoen gul-
den, plus de verplichting om het plein 
twintig jaar te onderhouden. Goed 
voor de gemeente, goed voor de 
sponsor.

in juli 2008 werd aegon met de-
zelfde gedachte hoofdsponsor van 
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kort nieuws profiel Topman van het jaar tekst patriCK beijersbergen

soap ajaX
vergoeding 
voor sponsor

aandeel ajax wint wel van haar sponsor en ook van de aeX
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ajax. Tot nu toe is dat een minder ge-
lukkige keuze geweest. Een bestuur-
lijke crisis die de club maanden in een 
wurggreep houdt, dramatische re-
sultaten in de Champions League en 
idiote supporters die de keeper van 
de tegenstander in de rug aanvallen. 

jan Driessen, directeur com-
municatie bij aegon, is de wanhoop 
nabij. “iedere keer vraag je je af: kan 
het nog erger?”, reageerde hij.  „En 
dan kan het nog erger. Dit is droef-
makend. (…) als aegon zijn wij uiter-
aard altijd voor de voorbeeldfunctie, 
maar dit is een slecht voorbeeld van 
hoe je je moet gedragen.” 

aegon is sinds het seizoen 
2008-2009 hoofdsponsor van ajax. 
De overeenkomst is aangegaan voor 
zeven jaar, dus de Haagse verzeke-
raar moet nog drieënhalf seizoen de 
strapatsen van de beursgenoteerde 
voetbalclub verduren. De kosten voor 
het sponsorschap zouden maximaal 
twaalf miljoen euro per jaar zijn. Hoe 
de vergoeding precies wordt vastge-
steld is niet duidelijk, maar het lijkt 
voor het huidige seizoen redelijk als 
ajax aan aegon een vergoeding be-
taalt, in plaats van andersom.
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